
 

 

 
   

 
Opfølgende spørgsmål om klasserække for elever med 
særlige behov på Harrestrup Å Skole 

 

Kære Cille 

Den 24. maj 2024 ifm. tidligere forvaltningens svar på 
politikerspørgsmål om anmeldelse af Berlingske til Pressenævnet 
spurgte du til klasserække for elever med særlige behov på Harrestrup 
Å Skole. Forvaltningen besvarede dinhenvendelse den 31. maj 2024. 
Samme dag har du stillet opfølgende spørgsmål: 

 

1. Der mangler datoer for, hvornår udfasningen påbegyndte, og 

hvilken dato klasserækken I kort beskriver lukkede helt ned. Faktisk 

besvarer I slet ikke mit spørgsmål, som handler om hvordan 

nedlukningsprocessen foregik, hvilken dato det blev udmeldt og 

hvornår det lukkede helt ned. I skriver ingenting i svaret om, hvornår 

det omhandlende tilbud blev etableret, hvornår beslutningen om at 

omstrukturere blev truffet, og hvornår det så lukkede helt.  
 Kan I sende spørgsmålet tilbage til fornyet besvarelse, så jeg kan få 

den information jeg efterspørger? 

 

2. I samme omgang vil jeg også gerne spørge om, hvad årsagen til at 

det forrige politikerspørgsmåls besvarelse er fortroligt. 

 

Besvarelse 

Ad1 - Der mangler datoer for, hvornår udfasningen påbegyndte, og 

hvilken dato klasserækken I kort beskriver lukkede helt ned. Faktisk besvarer 

I slet ikke mit spørgsmål, som handler om hvordan nedlukningsprocessen 

foregik, hvilken dato det blev udmeldt og hvornår det lukkede helt ned. I 

skriver ingenting i svaret om, hvornår det omhandlende tilbud blev 

etableret, hvornår beslutningen om at omstrukturere blev truffet, og 

hvornår det så lukkede helt.  
 
Først og fremmest er det vigtigt at nævne, at der har været en 
midlertidig lokal indsats, der er blevet iværksat med de almene lærer-, 
pædagog- og undervisningsressourcer, og der er derfor ikke tale om et 
tilbud, eller en klasserække, på den måde, det omtales i spørgsmålet. 
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Der har været arbejdet med denne måde at organisere arbejdet med 
udfordrede elever på siden august 2020. I det forrige svar fremgår det, 
at det drejede sig om elever med diagnoser, men indsatsen var 
imidlertid ikke målrettet diagnosticerede elever, men i det hele taget 
elever, som af den ene eller anden årsag i perioder har haft det svært i 
klassefællesskabet.  Det blev meldt ud til alle forældre og medarbejdere 
i juni 2020. 
 
Indsatsen blev varetaget af skolens lærere og pædagoger. Som en del af 
skolens løbende prioritering og disponering af ressourcer mv. på 
almenområdet, blev ressourcerne flyttet ud på de enkelte årgange. 
Dette er foregået gradvis og på individuel basis i dialog med forældrene 
til de involverede børn, efterhånden som børnene kom tilbage i deres 
klasser eller kom i andre tilbud. Alle ressourcer har været tilbage på 
årgangene siden påske 2023. 
 
 
Ad2 - I samme omgang vil jeg også gerne spørge om, hvad årsagen til at 

det forrige politikerspørgsmåls besvarelse er fortroligt. 
 
Svaret var fortroligt, da forvaltningen vurderede, at der i bilag 1 blev 
gengivet fortrolige oplysninger om en navngiven borgers barn. Uanset 
at disse oplysninger er offentliggjort i artikler mv. var det anbefalingen 
fra forvaltningens jurister, at bilag 1 ikke offentliggøres som et 
politikersvar, da denne offentliggørelse kan være i strid med GDPR-
reglerne.  
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